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Moltes gràcies .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor García .

Senyora consellera, un momentet . Ara, ara, molt bé .

La senyora consellera d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori:

Gràcies, presidenta .

Senyories .

Bé, les concessions de les carreteres que es van contractar 
pel sistema del peatge a l’ombra són un cas més d’eixes obres 
a crèdit que tant van utilitzar les anteriors conselleries amb 
competència en matèria d’obres públiques . Quan no arri-
bava el pressupost ordinari, doncs empraven d’una manera 
molt alegre, per no dir irresponsable, sistemes previstos en 
la legislació contractual, sí, que ajornaven pagaments o els 
diferien en el temps durant molts anys . El gran inconveni-
ent per a tots els valencians que, com qualsevol cosa que es 
paga amb retard hi ha uns interessos que se sumen al princi-
pal i que són més elevats quan més llarg és el nombre d’anys 
fins arribar al final, doncs, ho estem veient amb els mètodes 
alemanys, que vosté ha citat alguna de les infraestructures 
que van a càrrec dels mètodes alemanys, com la CV-10, per 
exemple, en el qual el global són 100,6 milions d’euros que 
anirem pagant fins a l’any 2020, i els contractes d’ajornament 
de pagaments que copen la major part dels pressupostos de 
la conselleria de l’any 2016 i anys successius .

Amb les concessions del peatge a l’ombra, com el cas de la 
CV-35 que, d’acord amb el contracte vigent, no acabaria de 
pagar-se fins l’any 2041, nosaltres pensem que cal ser molt 
estrictes quan parlem d’inversió de fons públics, i en eixe sentit 
l’administració estem estudiant molt bé la relació cost-bene-
fici abans d’iniciar este tipus de sistemes, que es van fer d’una 
manera, jo pense, prou irresponsable en el seu moment .

L’actual conselleria s’ha trobat amb dos casos que presen-
ten circumstàncies diferents: per una banda, la CV-35, amb 
una primera fase de les obres realitzades, on estem pagant 
els cànons d’acord amb el contracte, i anem a estar molt vigi-
lants en el compliment per part de la concessionària, de totes 
les clàusules estipulades en este i en els plecs . Vull dir que 
des de 2008 fins ara s’han pagat noranta-vuit milions d’euros. 
Queda pagar el mes de desembre . Ens hem posat al dia en 
els pagaments, perquè també s’arrossegaven impagaments, i 
anem a exigir el compliment del contracte, si no, com vosté ja 
també ha apuntat en la seua intervenció, doncs hauríem d’ini-
ciar un procés de rescissió de la concessió per incompliment .

D’una altra banda, tenim la concessió en el primer tram de la 
CV-50, entre Benaguasil i l’A-3, que es va adjudicar en l’any 
2007 i que en tots estos anys no ha començat . En este cas, 
l’antiga consellera va dir en seu parlamentària la legislatura 
passada que anaven a resoldre el contracte, i això els ho va 
dir a dos portaveus, tant del Grup Parlamentari Socialista, 

com del Grup Parlamentari Compromís . Crec que eren els 
diputats Francesc Signes i la diputada Mónica Oltra . I va 
contestar l’antiga consellera que anaven a iniciar el procés 
de resolució del contracte, cosa que no van fer, ni van iniciar 
ninguna tramitació .

Per la nostra banda, estem estudiant, perquè hem d’estu-
diar bé tota la documentació –estos mesos ho estem fent, 
hem tingut ja també diverses reunions per part de la Direcció 
General d’Obres Públiques amb la concessionària–, estem 
estudiant totes les circumstàncies del contracte, per a trobar 
la solució que siga més positiva i favorable als interessos 
públics, que és el que anem a preservar i, en funció d’això, 
estarà la decisió que anem a prendre .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora consellera .

La següent pregunta és la número 170, que formula el dipu-
tat Antonio Joaquín Woodward, del Grup Parlamentari 
Ciudadanos, al conseller d’economia sostenible .

Un momentet . Quan vosté vullga .

El senyor Woodward Poch:

Señor conseller, cuando desde nuestro grupo le solicitábamos 
el pasado mes de octubre en pregunta parlamentaria qué 
medidas concretas había puesto en marcha hasta la fecha el 
Consell para generar empleo y reactivar la economía de la 
Comunidad Valenciana, más o menos en palabras suyas nos 
dijo, «anem fent», que les diéramos un poco de tiempo, que 
más o menos era un poco pronto .

En el pacto del botánico no incluía ninguna medida para 
paliar el desempleo de la Comunidad Valenciana, pero 
lo sorprendente es que en el retiro espiritual de Morella 
tampoco estaba en la agenda del Consell como prioridad 
medida alguna para políticas de empleo . Yo me pregunto: 
¿será que al ser un retiro espiritual las cuestiones mundanas 
eran poco importantes?

Pero mire, tenemos que remarcar que el porcentaje de 
personas desempleadas de más de cuarenta y cinco años 
ha subido al 49%, según datos de enero del 2016 en la 
Comunidad Valenciana, frente al 46% en enero del 2015 .

Y la pregunta nuestra es: ¿qué plan de choque va a poner en 
marcha el Consell en materia de empleo para personas de 
entre cuarenta y cinco a sesenta años?

Gracias .

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señor Woodward .
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Senyor conseller . Quan vosté vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Senyora presidenta . Diputats, diputades, senyor diputat .

He de dir-li que al Consell li preocupen, i moltíssim, les perso-
nes que estan patint una situació de trobar-se en l’atur . Però, 
he de dir que d’una manera particular aquelles persones 
que estan en l’atur des de fa molt de temps, és a dir, de llarga 
durada . I els majors de quaranta-cinc anys . Perquè hem de 
dir que en l’actualitat és un dels col·lectius més vulnerables, 
perquè supera les dos-cents una mil persones, aturades .

En aquest sentit, les actuacions que durem a terme per a 
aquest col·lectiu i que, a més a més, tenim pressuposta-
des en el 2016 serà: un programa d’ajudes a la contracta-
ció de col·lectius vulnerables; programa d’ocupació social, 
en col·laboració amb corporacions locals; programa d’agents 
d’ocupació i desenvolupament local i dels pactes territorials 
per l’ocupació; realització d’itineraris d’inserció per a grups 
vulnerables, i programes mixtos d’ocupació i formació .

La senyora vicepresidenta primera:

Cuando . . .

El senyor Woodward Poch:

Sí . Señor conseller, la pregunta venía a cuento porque en 
fecha 2 de julio del 2014 su grupo Compromis veía preocu-
pante y en palabras textuales: «Ausencia de políticas acti-
vas de empleo por parte del Consell anterior del PP .» Pienso 
que debería tener una realidad muy clara en un país como 
España, y más concretamente en la Comunidad Valenciana, 
con un tejido empresarial de pymes y microempresas que 
los políticos no creamos el empleo . Como mucho, evitamos 
que se pueda destruir . Y potenciamos un modelo u otro de 
empleo . Son los pequeños empresarios y emprendedores los 
que deciden contratar y crear riqueza .

Nosotros podemos impulsar para que esa contratación sea 
más o menos estable, de mayor o menor calidad, o que se 
dirija a otros grupos, ya que al final todo se reduce a una 
cuestión de igualdad .

Y, si podemos influir en nuestras políticas de empleo para que 
se opte en un grupo u otro, debemos fomentar los tradicio-
nalmente discriminados y abandonados, que son los mayores 
de cuarenta y cinco años . Usted me habla del 2016 .

En los presupuestos exactamente para mayores de cuarenta 
y cinco años hay una partida de once millones, pero incluye 
también grupos vulnerables, y no solo cuarenta y cinco años . 
Entonces, avalar a todo el mundo está muy bien . Avalar a 
los jóvenes, estupendo, con el plan «Avalem joves» . Pero 
de nuevo esas personas de cuarenta y cinco años espere-
mos que en las políticas suyas del Consell, que nos acaba de 

anunciar, estén bien representadas . Esperemos que no se 
endeude más de lo que toca con el dinero de que dispone .

Gracias .

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señor diputado .

Senyor conseller, quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Vosté mateix ho ha dit . Vull dir, nosaltres hem de propiciar 
que aquells que han d’ocupar, ocupen . Vull dir, i això és el 
que estem intentant fer . Per tant, hem de potenciar la indús-
tria, hem de potenciar polítiques socials que també gene-
ren ocupació . I també des de l’àmbit públic anem a intentar 
generar eixa ocupació . I tot això el Consell està fent-ho . Però 
vaig a concretar-li que també tenim pressupostades i en gran 
quantitat de diners moltes partides en allò que he dit abans .

Per exemple, en l’àmbit de l’ocupació privada, el programa 
d’ajudes a la contractació de col·lectius vulnerables enqua-
drat en el programa operatiu fons social europeu de la 
Comunitat Valenciana per al període 2014-2020 . Per a 
aquesta acció, s’ha creat la línia d’ocupació de qualitat 
amb perspectiva de gènere, dirigida a ocupadors, ocupa-
dores, treballadors, treballadores que anticipen parcial-
ment la jubilació, desocupats discapacitats, desocupats de 
llarga duració, majors de quaranta-cinc anys amb situació 
de risc d’exclusió social i altres col·lectius vulnerables, amb 
11 .200 .000 euros .

En l’àmbit de l’ocupació pública, el programa d’ocupació 
social, en col·laboració amb corporacions locals, amb set mili-
ons d’euros, pel qual se subvencionarà la contractació de 
persones aturades pertanyents a col·lectius vulnerables, per 
a l’execució d’iniciatives de compromís social o activitats d’in-
terés general i social amb valor afegit .

En el programa d’agents d’ocupació i desenvolupament local 
i dels pactes territorials per l’ocupació, amb 7 .200 .000 euros 
per als ADL i 3 .000 .000 per als pactes territorials; realització 
d’itineraris d’inserció per a grups vulnerables. Els beneficiaris 
previstos d’aquesta acció són les persones amb especial difi-
cultats d’integració en el mercat laboral o en risc d’exclusió 
social . La dotació és de tres milions .

I també s’han donat dos línies en l’àmbit dels programes 
mixtos d’ocupació-formació: una, de 22 .369 .100 euros per a 
reinserció de desocupats per mitjà de formació en alternança 
amb pràctica professional en activitats d’interés públic o 
social i accions incloses en les mesures d’impuls a l’economia 
valenciana i, una altra, de 9.750.000 euros, específica per a 
col·lectius amb necessitats d’inserció laboral respectivament .

I per a acabar, també assenyalar-li, perquè no volem deixar-se 
a ningú ni estigmatitzar a ningú per funció de la seua edat, 
com hem encetat «Avalem joves», ara anem a encetar «Avalem 
experiència» per persones amb edats compreses entre els 
trenta i seixanta-cinc anys, dirigit a retallar la desocupació en 
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eixe segment de la població, abastant tot el tram de la vida útil 
professional de les persones . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Moltes gràcies .

La següent pregunta és la número 301, que formula la dipu-
tada Rosa María García, del Grup Parlamentari Ciudadanos, 
al Consell sobre el pla de reducció de càrregues administrati-
ves per a les empreses . Quan vosté vullga .

La senyora García González:

Muchas gracias .

Señorías, me gustaría introducir el tema de la pregunta . 
España no es precisamente un país en el que sea tremen-
damente fácil crear una empresa . Un estudio de liber-
tad empresarial realizado por el Instituto de Estudios 
Económicos nos sitúa en el puesto 44 de un total de 178 
países, un lugar pésimo para que lo debería ser una economía 
avanzada como la nuestra . Pero aun si solamente tenemos en 
cuenta los países de la Unión Europea, entonces estaríamos 
en el puesto número 16, con países por delante nuestro como 
Portugal, Eslovenia o Lituania .

Uno de los pilares que sirven para analizar la libertad económica 
de un país es la libertad de empresa, que mide las facilidades 
que se ofrecen para abrir, gestionar o cerrar la misma . Con estas 
estadísticas, hemos de reflexionar acerca de la burocracia, en 
muchas ocasiones excesiva, y conseguir que la administración 
no demande un solo papel que la administración ya tenga .

Y hemos de reflexionar porque hace mucho que este país no 
está para tirar cohetes . La crisis nos azota a todos, a familia-
res, a vecinos, a hijos… Y desengañémonos, no somos los polí-
ticos los que vamos a sacar al país de esta situación, van a ser 
nuestros emprendedores . Los necesitamos y los necesita-
mos ahora, pero hacemos más que ponerles trabas . Debemos 
ser conscientes que España es un país con administración 
central, autonómica, provincial y municipal, cuatro, cuatro 
administraciones que generan legislación dispersa y, en algu-
nos casos, contradictoria, dificultando el ánimo emprendedor. 
Generamos mil normas con las que trabar a nuestros empren-
dedores, cuando lo que deberíamos es apoyarles; dispersamos 
las normas, perdiéndoles en selvas burocráticas; dificultamos 
el trabajo de aquellos que son más necesarios para salir de la 
crisis y, encima, a veces parece que hasta presumamos de ello .

Señorías, en este tema, como en tantos del interés de los 
valencianos, debemos tener claro el objetivo, los medios, 
nuestro papel y nuestra responsabilidad . Tenemos que incre-
mentar la coordinación entre las administraciones para 
evitar solicitar información por duplicado a empresas y 
ciudadanos, cosa que ralentiza los trámites y hace perder 
tiempo . Asimismo, debemos encaminar nuestros esfuerzos 
en potenciar la administración telemática .

La buena noticia es que hay que reconocer que algunos 
pasos correctos hemos dado . La Generalitat llevó a cabo 

un plan denominado Plan de simplificación y reducción de 
cargas administrativas de La Generalitat, Sirca-2, para el 
periodo 2013-2015, que era continuación del Sirca, que se 
elaboró para los periodos desde el 2010 al 2012 y cuyo obje-
tivo principal era reducir las cargas administrativas que La 
Generalitat impone a ciudadanos y empresas, bien por estar 
establecidas sin una norma, o bien por las correspondien-
tes exigencias de información sobre su actividad . Un pelín de 
sensatez por parte de los políticos, no está mal para variar .

En este plan, el Sirca-2, se preveía que, durante el 2016, se 
iba a elaborar un informe de evaluación del mismo . Pues 
bien, durante las acciones logradas durante el ejercicio 2014, 
las únicas que conocemos actualmente, encontramos que 
se redujo la exigencia de información tributaria y de seguri-
dad social, pasando de un 78% de no exigencia a un 96%, o 
que se incrementaron el número de procedimientos que se 
podían realizar telemáticamente por ciudadanos y empresas, 
además de implantar la jefatura para la gestión electrónica 
de las facturas de la Generalitat valenciana .

En materia de impuestos y tasas, durante el 2014, el 
impuesto sobre transmisiones patrimoniales se pudo realizar 
de forma telemática y, además, en casos de compra y venta o 
transmisiones de bienes que formalicen mediante escritura 
pública no es necesario ya aportarla personalmente, puesto 
que la escritura se remite desde la notaría automáticamente .

Todas estas actuaciones, y otras que no he mencionado, han 
hecho posible la disminución de la burocracia para las empre-
sas y autónomos, lo que ha redundado en beneficio de toda la 
ciudadanía . Pero no sabemos nada de futuros planes en este 
sentido . Por consiguiente y a la vista de que parece que los 
emprendedores valencianos son los grandes olvidados del 
sacrosanto pacto del botànic y de los acuerdos de Morella, es 
de nuestro interés saber si el Consell tiene previsto elabo-
rar un nuevo plan para reducir las cargas administrati-
vas que tienen que soportar las empresas en la Comunitat 
Valenciana, y queremos saberlo porque consideramos que es 
de vital importancia para nuestra comunitat .

Muchas gracias . 

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señora García .

Senyor conseller, quan vosté vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, presidenta .

Senyora diputada, pràcticament pense que s’ha contestat a 
vosté mateixa . Podria dir-li que sí i acabaríem la resposta . 
Però vaig a fer-ho una miqueta més extens .

La simplificació administrativa és un de..., des de fa temps, 
dels objectius de les diferents administracions públiques, i 
per al govern de La Generalitat és una prioritat la reducció de 


